

# 創校初期：民國四十六年～七十年

## The Initial Stage of Founding the Institution — From 1957 to 1981

01. 購地(台北縣淡水埔頂山地)；建樓(行政大樓、宿舍)；訂校名為基督書院；賈嘉美博士(Dr. James R. Graham)為第一任院長；招生授課。  
Purchased land (hillside land in Pu-Ting, Tan-Shui Township, Taipei County.) Administration and dormitory buildings were constructed. Named the school Christ's College. Dr. James R. Graham was the first president. Began recruiting and teaching.
02. 三棟教職宿舍竣工；籌建女生宿舍「莫麗絲大樓」。  
Completed three Faculty and Staff dormitory buildings. Planned the construction of "Morris Hall."
03. 開始野外主日學與山地福音事工，每週末教師與基督徒學生前往學校附近及山區教會傳福音；成立「國外佈道團」。  
Outreach began through Sunday School in the countryside and the Mountain Evangelical Ministry. Teachers and Christian students spread the gospel to churches nearby the campus and in the mountains every weekend. Founded the Overseas Evangelistic Ministry.
04. 民國49年12月12日院慶日舉行建校第一週年慶祝活動。  
Celebrated the first anniversary of Founder's Day on December 12, 1960.
05. 成立「財團法人臺灣省臺北縣美國基督教效力會」；內政部核准成立「美國基督教效力會基督書院」。  
Established "Juridical Person of Free China Foundation Taipei County, Taiwan Province" (hereinafter referred to as Christ's College); and acquired the approval from the Ministry of the Interior to set up "Free China Foundation of Christ's College"
06. 民國52年6月，舉行第一屆畢業典禮。  
Held commencement for the first graduating class in June 1963.
07. 成立「圖書館」、「語言實習中心」、「院牧室」；興建「禮拜堂」、「網球場」、「體育館」。  
"The Library", "Language Center", and "Chaplain's Office" were set up. "The Chapel", "Tennis Court" and "Gymnasium" were built.
08. 成立野外主日學、山地工作會、平地工作會、客庄工作會、國外佈道團、榮美幼稚園及自強教會，廣傳福音。  
Founded outdoor Sunday School. Evangelical Groups, such as the Aboriginal Association, Plane Association, Haka Association as well as Overseas Evangelical Mission were formed. Set up Glory Kindergarten and Tzu-Chiang Church to preach gospels more extensively.
09. 全校學生人數從創校初期(民國48年)的73人，到民國65年突破600人。  
The number of students increased from 73 (the founding year, 1959) to 600 in 1976.
10. 成為 Presbyterian Church in America 差會 Mission to the World 之下的機構。  
Christ's College was adopted by Mission to the World of the Presbyterian Church in America.
11. 創辦人賈嘉美博士妻賈沙拉師母(Mrs. Sarah Graham)蒙主恩召安息(民國67年3月16日)。  
Mrs. Sarah Graham, wife of the Founder, Dr. James R. Graham III, rested in the Lord on March 16th, 1978.
12. 創辦人賈嘉美博士(Dr. James R. Graham III)榮退，由白大衛博士接任(Dr. David C. White)代理院長。  
Dr. James R. Graham III retired and Dr. David C. White became Interim President of Christ's College.

Christ's  
College

# 民國七十一年～八十五年

— From 1982 to 1996

01. 興建與啟用「中正堂」室內體育館；增設秘書室「校友聯絡組」；興建與啟用「賈嘉美紀念館(教學大樓)」及教職員宿舍。  
Built "Chung-Cheng Hall", the indoor gymnasium. Added an "Alumni Liaison Section" to the Secretarial Office. "Dr. James R. Graham III Memorial Hall" (an Academic Building) was built. Faculty and Staff housing was built.
02. 賈嘉美博士(Dr. James R. Graham III)蒙主恩召安息(民國71年6月18日)，白大衛牧師(Rev. David C. White)接任代理院長，民國73年8月由鄭士昶博士接任第二任院長，民國76年鄭士昶院長辭職，再由白大衛牧師(Rev. David C. White)接任代理院長，於民國77年由趙天恩博士接掌第三任院長職務。  
Dr. James R. Graham III rested in the Lord June 18th, 1982, and Dr. David C. White continued as the Interim President. Dr. Cheng Shih Chang became the next President in 1984, resigning his post in 1987. Again, Dr. David C. White became the Interim President. Later, Dr. Jonathan Chao took the lead in 1988.
03. 與美國田納西「聖約學院(Covenant College)」締結姊妹校；成立「種籽工作會」。  
Established a sister school relationship with Covenant College, Set up the "Seed Evangelical Association."
04. 董事會訂頒「財團法人臺灣省臺北縣美國基督教效力會基督書院教育宗旨」；並通過「基督書院的信仰」、「基督書院立案立場」。  
The Board announced "the educational aims of the Juridical Person of Free China Foundation of Taipei County, Taiwan Province", and agreed on "the Christ's College Doctrinal Statement" and "the Christ's College Standpoint Regarding Registration."
05. 至民國76年全校學生人數突破700人。  
The number of students exceeded 700 by 1987.
06. 董事會通過「我們的辦校信念」、「基督書院使命」。  
The board approved the "Christ's College Governing Values" and "Christ's College Mission Statement."
07. 民國80年董事會決議由吳呈祥先生接任副院長職務，民國81年趙天恩院長辭職，由吳呈祥副院長接任代理院長。  
The board chose Dr. Benjamin Wu to be the vice-president of Christ's College in 1991. As President Jonathan Chao resigned in 1992, Dr. Benjamin Wu became the interim president.
08. 與美國「日內瓦學院(Geneva College)」締結為姊妹學校。  
The college built a sister school relationship with Geneva College.
09. 董事會確認「一九九二年～一九九七年長程發展策略性計劃」。  
The board validated the "Strategic Plan for Long-Term Development from 1992 to 1997."
10. 推展海外福音事工：大陸短宣、緬甸宣教。  
The Spiritual Development Office developed overseas evangelic missions such as short term missions in Mainland China and mission work in Myanmar.
11. 教會音樂主修首次舉辦畢業巡迴演奏會，成立「嘉美團契」；成立「校史室」。  
The church music program organized a concert tour for the first time; and the Spiritual Development Office formed "the Graham III Fellowship". The "Archives Room" was set up.
12. 民國83年由葉高芳博士接任第四任院長，吳呈祥總務主任為副院長。  
In 1994, Dr. Joshua Yeh became the 4th president, and Director of GAO Benjamin Wu became the vice-president.

Christ's  
College

## 民國八十六年~九十三年

— From 1997 to 2004

01. 民國86年，葉高芳院長辭職，董事會聘曾天俊博士為代理院長職務，並接任第五任院長。  
Dr. Joshua Yeh resigned his post in 1997. The board chose Dr. Tien-Jiunn Tseng to be the interim president. Later, Dr. Tien-Jiunn Tseng succeeded as the 5th President in Dec., 1997.
02. 建校四十週年慶祝活動。  
The College celebrated its 40th Anniversary.
03. 加入「美國基督教大專院校聯合會(CCCU)」。  
The College joined the Council for Christian Colleges and Universities.
04. 董事會通過「基督書院的使命」、八大目標、「美國基督教效力會基督書院組織規程」  
The board approved the “Christ’s College Mission Statement,” “8 Strategic Objectives,” and the “Operation Manual of Christ’s College.”
05. 參加「美國基督教大專院校聯合會(CCCU)」廿五週年大會；遴選基督徒學生前往美國教會實習。  
The College attended the 25th Annual Meeting of the Council for Christian Colleges and Universities(CCCU). Christian students from Christ’s College were chosen to work in American churches as interns.
06. 增設靈務副院長職位，由白大衛博士(Dr. David C. White)擔任職務，由張正博教授擔任行政副院長職務。  
A new position, Vice-President for Spiritual Affairs, was added and was taken charge of by Dr. David C. White. Professor Cheng-Po Chang assumed the role of the administrative Vice-President.
07. 與美國基督教大學 Dallas Baptist University 合作開企管碩士班課程；與美國基督教大學 Azusa Pacific University 合作開英語教學(TESOL)碩士班課程；與美國基督教大學 Regent University 合作開大眾傳播碩士班課程。  
An M.B.A. program was opened through the cooperation between Christ’s College and Dallas Baptist University. The TESOL masters degree was opened through cooperation between Christ’s College and Azusa Pacific University, USA. The masters degree curricula for Mass Communication was opened through the cooperation between Christ’s College and Regent University, USA.
08. 舉行創辦人賈嘉美博士(Dr. James R. Graham III)安息廿週年追思禮拜(民國91年6月15日)。  
The 20th anniversary memorial service of the Founder of Christ’s College, Dr. James R. Graham III, was held on June 15th, 2002.
09. 至民國91年全校學生人數突破900人。  
The number of students exceeded 900 by 2002.
10. 申請「國際基督教大專院校協會 (TRACS)」認證。  
Christ’s College applied for accreditation by the Transnational Association of Christian Colleges and Schools(TRACS).
11. 啓用天蘭樓；完成「以琳堂」之產權過戶手續。  
The Tien Lan Hall was inaugurated. The college finished the process of transferring “the Elim Property”
12. 董事會通過「基督書院倫理道德與標準」及「基督書院學術自由聲明」。  
The Board approved the “Christ’s College Ethical Values and Standard” and the “Christ’s College Academic Freedom Statement”.

Christ's  
College

## 民國九十四年~一百零一年

— From 2005 to 2011

01. Dallas Baptist University 首席副校長一行八位拜訪學校。  
The executive vice-president of Dallas Baptist University, along with 7 staff members, visited Christ’s College.
02. (CCCU)的代表來訪，並擔任「信仰與專業結合」研討會之講員。  
The representatives of the Council for Christian Colleges & Universities visited Christ’s College and gave lectures on the “integration of faith and learning.”
03. 董事會通過「基督書院無歧視聲明」。  
The Board adopted the “Christ’s College Statement of Nondiscrimination.”
04. 國際基督教大專院校協會(TRACS)視查人員來本院視查，並獲得認證。  
The visiting team of Transnational Association of Christian Colleges and School (TRACS) came to Christ’s College for a site visit and the college received its initial accreditation.
05. 成為『基督宗教大學聯盟(TaiCUCA)』創始會員之一。  
Christ’s College became one of the inaugural members of Taiwan Christian Universities and Colleges Alliance (TaiCUCA).
06. 民國96年教育部同意籌設「基督人文管理學院」。  
In 1996, the Ministry of Education agreed to establish the CCHM. (Christ’s College of Humanities Management)
07. 民國97年3月29日，董事會決議暫緩「基督人文管理學院」立案之進行，對於能否堅守基督書院之傳統使命與理念，成立特別委員會研究各種申請立案之方式。  
Considering the uncertainty of whether the mission and beliefs of Christ’s College could be maintained after registration with the MOE as CCHM (a regular college), the Board decided to suspend the application for registration on March 29th 2008, and organized a Special Committee to examine the pros and cons of different approaches to resolve issues related to registration with the Ministry of Education.
08. 曾天俊院長請辭校長職務，由葛坤廷博士(Dr. Quentin Nantz)接任代理校長。  
Dr. Tien-Jiunn Tseng resigned his post as the president. Dr. Quentin Nantz was assigned the role of Interim President.
09. 主辦國際基督教高等教育推廣協會(IAPCHE)；加入『國際基督教高等教育推廣協會 (IAPCHE)』成為會員之一。  
Christ’s College joined International Association for the Promotion of Christian Higher Education (IAPCHE) and hosted a conference of International Association for Promotion of Christian Higher Education in Taipei.
10. 民國97年8月董事會討論特別委員會之報告後，決議以「宗教研修學院」向教育部申請立案。  
In August 2008, the Special Committee reported to the Board and the Board resolved to apply to register with the Ministry of Education as a Religious College.
11. 民國98年慶祝建校50週年紀念，首次舉辦歷史文物展。  
The College celebrated its 50th Anniversary Founder’s Day and held the Historical Exhibition in 2009.
12. 民國100年10月教育部同意籌設「臺北基督學院」，12月核准「基督教博雅學系」及招生名額；民國101年4月教育部教育部審校會勘，5月獲教育部以「宗教研修學院設立辦法」立案「臺北基督學院」，英文Christ’s College，於9月招收第一屆基督教博雅學系學生。  
In October 2011, the MOE agreed to establish Christ’s College and approved of the Department of Christian Liberal Arts. In April 2012, representatives from the MOE visited Christ’s College and provided some revision suggestions. On May 21st, Christ’s College officially received approval from the MOE approving the college as a religious college in the education system in Taiwan.

Christ's  
College

# 臺北基督學院立案：民國一百零一年~一百零七年

## Christ's College Taipei officially registered — From 2012 to 2018

01. 民國101年5月21日獲教育部通過，按「宗教研修學院設立辦法」立案為「臺北基督學院」，成為臺灣第一所立案的基督教博雅教育學院。  
On May 21, 2012, approved by the Ministry of Education, it was officially registered as "Christ's College Taipei" in accordance with the "Regulations for the Establishment of Religious Studies Institutes," becoming the first officially registered Christian liberal arts college in Taiwan.
02. 民國101年8月，葛坤廷博士被董事會任命為臺北基督學院校長，吳呈祥博士擔任副校長兼總務長。  
The Board appointed Dr. Quentin Nantz as President of CCT and Dr. Benjamin Wu as Vice President and the Dean of General Affairs concurrently in August, 2012.
03. 民國103年新北市政府購本法人淡水區關渡段三筆土地，以配合實施新北市淡水區「自強路拓寬工程」；並進行大門及圍籬工程。  
In 2014, the New Taipei City Government purchased three pieces of land owned by CCT to complete the ZiQiang Road widening project. The main entrance gate and fence of the college were renovated.
04. 民國105年6月通識教育暨第二週期系所評鑑結果，基督教博雅學系學士班獲得「通過」，而通識教育則獲得「有條件通過」。民國106年通過大學校院通識教育追蹤評鑑與再評鑑。  
In June 2016, the Christian Liberal Arts Department received a "Pass" and general education received a "Conditional Pass." In 2017, CCT passed the follow-up and re-evaluation of general education.
05. 購置並啟用校務行政系統；進行無障礙設施及賈嘉美大樓整修工程。  
Procured and implemented an administrative system, improved accessibility, and remodeled James R. Graham Memorial Hall.
06. 民國105年3月舉辦國際基督教教育研討會(ICCE)，與會者來自多國籍包含韓國、美國、大陸、臺灣等共約有 260 位來自教會領袖、教育界先進、社會人士及遠道而來嘉賓參加。  
In March 2016, more than 260 international church leaders, educators, and guest visitors from places such as the US, Korea, Mainland China and Taiwan participated in the International Conference on Christian Education (ICCE) hosted by CCT.
07. 民國105年5月，美國國際基督教大學院校協會(TRACS)至本校進行臺北基督學院認證之實地訪談。11月通過複審，並獲得第二類機構第二次認證資格十年(2016~2026)。  
In May 2016, TRACS visited CCT for accreditation. In November, CCT received a 10-year Category II Reaffirmation of Accreditation (2016-2026).
08. 民國106年4月進行106年度上半年大學校院校務評鑑實地訪視。評鑑結果，其中項目一(校務治理與經營)與項目四(自我改善與永續發展)為「有條件通過」，項目二(校務資源與支持系統)與項目三(辦學成效)為「通過」。  
In April 2017, CCT underwent an accreditation evaluation by the Higher Education Evaluation and Accreditation Council of Taiwan. The college received "Conditional Pass" for Governance and Sustainability (Standards 1 & 4) and "Pass" for Resources and Effectiveness (Standards 2 & 3).
09. 董事會通過吳呈祥副校長自民國106年8月1日起為本校代理校長；民國107接任本校第三任校長，任期自民國107年9月7日起至110年9月6日止。  
The Board officially appointed Dr. Benjamin Wu as interim President of the college on August 1, 2017. In 2018, Dr. Wu became the third President of Christ's College Taipei, and his appointment was valid from September 7, 2018 to September 6, 2021.
10. 民國107年3月舉辦 2018教會復興國際研討會，共有 260 位與會者分別來自10個國家。  
In March 2018, CCT hosted the International Conference on Church Revitalization (ICCR), and 260 participants from ten countries attended the conference.

# 民國一百零八年~一百一十三

## — From 2019 to 2024

01. 民國108年5月舉辦創校60週年教師音樂會；6月舉辦全球基督教國度影展；12月慶祝建校60週年紀念，舉辦第三次歷史文物展。  
To celebrate the 60th Anniversary Founder's Day, a faculty music concert was held in May 2019, Christ's Kingdom Film Festival (CKFF) took place in June 2019, and the third Historical exhibition was held in December 2019.
02. 109年12月12日臺北基督學院61週年校慶暨莫麗思會館開幕。  
The College celebrated its 61st Anniversary and the opening of Morris Hall on December 12, 2021.
03. 李靜怡女士接任代理校長，任期自民國110年9月7日至111年1月31日止；吳忠宏教授被董事會任命為臺北基督學院第四任校長，任期自民國111年2月1日起至114年1月31日止。  
Ms. Jennifer Lee was assigned the role of Interim President from September 7, 2021, to January 31, 2022. The Board appointed Pro. Homer C. Wu as the fourth President of CCT, with a term of service from February 1, 2022, to January 31, 2025.
04. 民國111年6月15日新北市市長侯友宜以影片祝賀臺北基督學院畢業生。  
On June 15, 2022, New Taipei City Mayor Hou You-Yi congratulated the graduates of CCT via video message.
05. 民國111年11月23日設立原住民族學生資源中心及推廣教育中心。  
On November 23, 2022, the Indigenous Students Resource Center and Extension Education Center were established.
06. 民國111年12月10日臺北基督學院63週年校慶。  
The College celebrated its 63rd Anniversary.
07. 民國112年1月14日與美國聖約大學Covenant College舉辦「省思中國基督化教育」研討會。  
On January 14, 2023, a seminar on "Reflecting on the Christianization of Education in China" was held in collaboration with Covenant College in the United States.
08. 民國112年2月10日與台灣神學院研究學院簽訂靈性諮商輔導合作合約。  
On February 10, 2023, a cooperation agreement for spiritual counseling was signed with Taiwan Theological College and Seminary.
09. 民國112年12月09日臺北基督學院64週年校慶。  
The College celebrated its 64th Anniversary.
10. 吳忠宏校長請辭校長職務，由車龍淵博士接任代理校長，任期自民國112年8月1日至113年8月31日。  
Pro. Homer C. Wu resigned his post as the president. Dr. Joseph Che was assigned the role of Interim President from August 1, 2023, to August 31, 2024.
11. 民國113年1月通過教育部112年度上半年第三週期大學校院校務評鑑，本校在「校務治理與經營」、「教師教學與學術專業」、「學生學習與成效」及「社會責任與永續發展」四項評鑑項目全數通過，認可有效期間2024-2026。  
In January 2024, the college passed the Ministry of Education's evaluation, receiving full approval in four areas: "Governance and Management," "Teaching and Academic Professionalism," "Student Learning and Outcomes," and "Social Responsibility and Sustainable Development." The accreditation is valid from 2024 to 2026.
12. 林文昌教授擔任本校代理校長，任期自民國113年9月2日迄今。  
Pro. Wen-Chang Lin was assigned the role of Interim President from September 2, 2024, to the present.